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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (60.) 
w dniu 13 grudnia 2012 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 23. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o funduszach inwestycyjnych oraz ustawy o nadzorze nad rynkiem 
finansowym.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Kazimierz 
Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Otwieram posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 

Publicznych.
Przedmiotem naszego posiedzenia jest rozpatrzenie wnio-

sków do ustawy o zmianie ustawy o funduszach inwestycyj-
nych oraz ustawy o nadzorze nad rynkiem finansowym.

Jak państwo pamiętacie, na posiedzeniu komisji został 
przegłosowany wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 
W trakcie posiedzenia plenarnego zostało zgłoszonych osiem 
poprawek. Myśmy je analizowali na posiedzeniu naszej 
komisji – te poprawki zostały przygotowane przez Biuro 
Legislacyjne i mieliśmy już okazję się z nimi zapoznać. 
Poprosiliśmy przedstawicieli ministerstwa, aby przedysku-
towali tę sprawę z naszym Biurem Legislacyjnym, ponieważ 
okazało się, że część tych poprawek… To znaczy nam się wy-
dawało, że te poprawki mają charakter legislacyjny, tymcza-
sem pan minister był zdania, że one mogą mieć konsekwencje 
merytoryczne i dosyć istotnie zmienić tę ustawę. Dlatego, aby 
sprawa nie budziła wątpliwości, potrzebne były konsultacje 
pomiędzy legislatorami i dyrektorami departamentów w mi-
nisterstwie. Te poprawki zgłosił pan senator Martynowski 
i teraz są one przedmiotem analizy naszej komisji.

W związku z tym, że myśmy już je omówili, popro-
szę pana ministra o przedstawienie raz jeszcze stanowiska 
w sprawie tych poprawek i wniosku o przyjęcie ustawy 
bez poprawek, tak abyśmy mieli całkowitą jasność co do 
sytuacji i mogli tę sprawę rozstrzygnąć. Bardzo proszę.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów Mirosław Sekuła:
Dziękuję.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo! Szanowni 

Państwo!
Rząd popiera wniosek komisji o przyjęcie ustawy bez 

poprawek. I takie stanowisko w imieniu ministra finansów, 
w imieniu rządu przedstawiam. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo. Czy pan minister mógłby jeszcze 

krótko uzasadnić, dlaczego należałoby odrzucić poprawki 
zgłoszone na posiedzeniu plenarnym?

Za chwileczkę oczywiście wnioskodawca będzie miał 
możliwość się wypowiedzieć.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów Mirosław Sekuła:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
W trakcie debaty sejmowej starałem się w miarę szcze-

gółowo omówić poszczególne propozycje legislacyjne, 
przypomnę pokrótce…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Debaty senackiej, 
nie sejmowej.)

Przepraszam, przejęzyczyłem się.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Proszę omówić 

je jeszcze raz, ale bardzo króciutko, bo rzeczywiście na 
posiedzeniu plenarnym…)

Dzisiaj raz jestem na posiedzeniu Sejmu, a raz na posie-
dzeniu Senatu, i stąd ta pomyłka. Przepraszam najmocniej. 
Chodziło mi oczywiście debatę senacką.

Jeśli chodzi o poprawkę pierwszą, to uważamy, że jest 
to uwaga legislacyjna niemająca wpływu na praktyczne 
stosowanie przepisów przedmiotowej ustawy.

Poprawka druga. Uważamy propozycję włączenia do 
ustawy ogólnej definicji konfliktu interesów za niezasadną 
z uwagi na to, że ze względów technicznych trudno byłoby 
w niej wskazać – a byłoby to potrzebne – wszystkie strony 
potencjalnego konfliktu interesów w związku z poszcze-
gólnymi usługami świadczonymi przez różne podmioty, 
towarzystwa czy fundusze inwestycyjne.

W uwadze trzeciej zawarta jest propozycja poprawki me-
rytorycznej, której przyjęcie miałoby wpływ na praktyczne 
stosowanie przepisów rozpatrywanej ustawy. Tutaj zakwe-
stionowano zastosowanie określenia „wyrażone w postaci 
elektronicznej” i zaproponowano zastąpienie go wyrazami: 
„złożone w formie elektronicznej”. Określenie „wyrażone 
w postaci elektronicznej” nawiązuje do terminologii oświad-
czeń woli stosowanej w kodeksie cywilnym. Dlatego my 
uważamy, że tak po prostu powinniśmy to w ustawie zapisać, 
bo inaczej ograniczylibyśmy liczbę możliwych rozwiązań.

Poprawka czwarta. Uważamy, że jest to poprawka le-
gislacyjna niemająca wpływu na praktyczne stosowanie 
przepisów przedmiotowej ustawy.

Poprawka piąta to również poprawka legislacyjna 
niemająca wpływu na praktyczne stosowanie przepisów 
omawianej ustawy.

Poprawka szósta zawiera definicję funduszu powiąza-
nego. Biuro Legislacyjne… Chciałbym tylko wskazać, że 
zaproponowana przez Biuro Legislacyjne Kancelarii Senatu 
definicja funduszu powiązanego, naszym zdaniem, jest 
obarczona pewnymi błędami. W związku z tym po prostu 
nie możemy rekomendować jej przyjęcia.

(Początek posiedzenia o godzinie 12 minut 02)
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Czy przedstawiciel Biura Legislacyjnego chciałby jesz-
cze zabrać głos?

(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 
Senatu Maciej Telec: Czy ja mam ponownie omówić po-
krótce te poprawki?)

Nie, myślę, że nie, bo to zostało już omówione…
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Maciej Telec:
Ja podtrzymuję swoje stanowisko, jeżeli chodzi o te po-

prawki. Szczegółowe uzasadnienie przedstawiłem w opinii. 
No i tylko tyle mogę powiedzieć. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
W pierwszej kolejności głosujemy nad wnioskiem 

o przyjęcie ustawy bez poprawek. Jeżeli ten wniosek nie 
uzyska poparcia, będziemy głosowali nad poprawkami.

Kto jest za przyjęciem ustawy bez poprawek? (5)
Kto jest przeciw? (4)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Czyli komisja poparła wniosek o przyjęcie ustawy bez 

poprawek.
Senator Martynowski zgłosi wszystkie poprawki jako 

wnioski mniejszości.
Prosimy pana senatora, aby nadal był sprawozdawcą, tak 

jak w przypadku sprawozdania głównego, że tak powiem…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
A sprawozdawcą mniejszości będzie senator Marty-

nowski.
Dziękuję bardzo.
Przypominam…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Już głosował pan senator. Panie Senatorze Cioch, już 

pan głosował.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, to nie to posiedzenie.
(Głos z sali: Za pół godziny.)
O wpół do pierwszej…
(Głos z sali: Tak.)
…w tej samej sali mamy wspólne posiedzenie z Komisją 

Ustawodawczą w sprawie ustawy o opłatach. I bardzo pro-
szę wszystkich senatorów, abyście byli…

(Głos z sali: Przepraszam, o której?)
(Głos z sali: O 12.30.)
O 12.30. Mam nadzieję, że sprawnie nam to pójdzie. 

I bardzo proszę, abyście państwo byli na tym posiedzeniu.
Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 

Publicznych.

W siódmej uwadze zawarta jest propozycja poprawki 
merytorycznej. Gdyby została ona przyjęta, popadlibyśmy 
w konflikt z dyrektywą 2009/65/WE.

Poprawka zaproponowana w uwadze ósmej w zesta-
wieniu, które mam przed oczyma, kwestionuje zastoso-
wanie w ustawie zastrzeżenia do przepisu bezpośrednio 
następującego po przepisie, w którym występuje zastrze-
żenie. Chciałbym zwrócić uwagę na to, że wprowadzenie 
tej zmiany wyłącznie na podstawie przesłanek legislacyj-
nych – w sytuacji, gdy w obecnie obowiązującej ustawie 
wprowadzenie do wyliczenia w art. 281 zawiera już zastrze-
żenie dotyczące art. 282 – może doprowadzić do powstania 
wątpliwości interpretacyjnych u odbiorców. I dlatego nie 
rekomendujemy tej poprawki.

I ostatnia poprawka dotyczy czternastodniowego ter-
minu wejścia w życie ustawy oraz stosowania nowych 
przepisów do postępowań wszczętych i niezakończonych 
przed wejściem omawianej ustawy w życie. Zwracam uwa-
gę na fakt, że w ustawie zostały już przewidziane stosowne 
vacatio legis w przypadku tych przepisów, które są istotne 
dla prowadzenia działalności…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Termin na dostosowanie się do wymogów ustawy wy-

nosi sześć miesięcy, a w przypadku funduszy inwestycyj-
nych aż dwanaście miesięcy. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Czyli pan minister podtrzymuje rekomendacje dla wnio-

sku o przyjęcie ustawy bez poprawek.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów Mirosław Sekuła:
Tak, Panie Przewodniczący.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy pan senator Martynowski chciałby jeszcze…

Senator Marek Martynowski:
Ja bym proponował, żeby do wypowiedzi pana ministra 

odniósł się przedstawiciel Biura Legislacyjnego.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Dziękuję bardzo…)
A ja zgłoszę te poprawki jako wniosek mniejszości.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
No, poprawki są już zgłoszone, ale jeszcze nie wiado-

mo, czy nie zostaną poparte przez większość komisji.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, nie, nie, Pani Senator, jeszcze nie ma wniosku mniej-

szości, bo jeszcze nie głosowaliśmy nad poprawkami.
(Wypowiedź poza mikrofonem)

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 12 minut 12)
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